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Abstract (en)
The fill wedge (4), which has preferably concave wedge surfaces (12, 12'), is provided with supply channels (5) and preferably a heating device
(13) for heating the wedge surfaces. To prevent the thermally sensitive fill product from being heated as it is guided through the fill wedge, an agent
that reduces the transfer of heat is provided between the supply channels and the wedge surfaces, preferably conveyed by a respective coolant
channel (8, 8'). A thermal separation between the supply channels and the wedge surfaces is thus achieved in the fill wedge, enabling the system
to work with high operating temperatures for the capsule shell material. High temperatures of this type are required, for example, for capsule shells
consisting of thermoplastic starch.

Abstract (de)
Der Füllkeil (4) mit seinen vorzugsweise konkaven Keiloberflächen (12, 12') ist mit Zufuhrkanälen (5) und vorzugsweise mit einer Heizeinrichtung
(13) zum Aufheizen der Keiloberflächen versehen. Um eine Aufheizung von wärmeempfindlichem Füllgut beim Durchleiten durch den Füllkeil zu
verhindern, ist zwischen den Zufuhrkanälen und den Keiloberflächen ein die Wärmeübertragung reduzierendes Mittel, vorzugsweise in der Form
von je einem Kühlkanal (8, 8') vorgesehen. Damit wird eine thermische Trennung im Füllkeil zwischen den Zufuhrkanälen und den Keiloberflächen
erreicht, was das Arbeiten mit hohen Betriebstemperaturen für das Kapsel-Hüllmaterial ermöglicht. Derart hohe Temperaturen sind beispielsweise
bei Kapselhüllen aus thermoplastischer Stärke erforderlich. <IMAGE>
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